
 

 Møteprotokoll 

 
Utval: Utval for kultur, idrett og regional utvikling 
Møtestad: Litteraturhuset i Bergen 
Dato: 13.02.2018 
Tidspunkt: 11.00-14.30 

 
 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
 

 
 

Namn Funksjon Parti Merknad 
Beate Husa Leiar KrF  
Kjell Gitton Håland Nestleiar A  
Siri Klokkerstuen Medlem A  
Espen Berntsen Medlem A  
Katrin Innvær Ankervold Medlem A  
Gunn Berit Lunde Aarvik Medlem A  
Olav Kvinge Medlem H  
May Eva Sandvik Medlem H  
Neshe Lie Medlem H  
Gunnar Bakke Medlem Frp  
Sara Hamre Sekkingstad Medlem Sp  
    
Følgjande medlemer hadde meldt forfall: 
 

 

Namn Funksjon Parti  
Anita Garlid Johannessen Medlem Frp  
Geir Kjell Andersland Medlem V/MDG  
    
    
Følgjande varamedlemer møtte: 
 

  

Namn Møtte for  Parti  
Rosalind Fosse Anita Garlid Johannessen Frp  
Elizabeth Toft Erichsen Geir Kjell Andersland V/MDG  
    
    
Frå administrasjonen møtte: 
 

 

Namn Stilling 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
David Aasen Kst. fylkeskonservator  
Elisabeth Bjørsvik Kst. fylkesarkivar  
Britt-Karen Spjeld Fylkesidrettssjef  
Tone Stedal Haugland  Seniorrådgjevar, kultur- og idrettsavd., kunst og kulturformidling 
Eva Katrine Ritland Taule Seniorrådgjevar, regionalavdelinga, seksjon for plan 
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar, fylkessekretariatet 
  
  
  
 Gro Stien Thorvaldsen 

sekretær 



Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 12/18 Godkjenning av innkalling og saksliste   

PS 13/18 Godkjenning av møtebok frå førre møte   

PS 14/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 11/18 Oversikt over tilsegn for næringsutvikling i Hordaland per 
31.12.2017 

2014/10180  

RS 12/18 Svar til PS 156/17 Ymse KIRU 5.12.2017 Spelemidlar til 
fleirbrukshall 

2018/64  

RS 13/18 Tiltak for å redusere spreiing av gummigranulat frå 
kunstgrasbanar 

2017/130  

PS 15/18 Kommuneplanen sin arealdel i Austrheim kommune 2017-
2027. Andre gongs høyring. 

2016/4091  

PS 16/18 Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022 2017/14135  

PS 17/18 Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i 
Hordaland  2018 -2019 

2017/17475  

PS 18/18 Fråsegn til Byutredning for Bergen 2014/54  

PS 19/18 Innspel til kulturmeldingen 2017/3690  

PS 20/18 Revidering av innretting av kunstnarstipend 2018/525  

PS 21/18 Ny søknadsordning for elitekorps - innretting og kriteria 2018/962  

PS 22/18 Arrangementstilskot til nasjonale og internasjonale 
meisterskap 2018 

2017/13666  

PS 23/18 Fullmakter på kultur- og idrettsområdet 2018 2015/12714  

PS 24/18 Saksframlegg om tilskot til sogelag/historielag og 
lokalhistorisk arbeid. Revidering av retningsliner 

2018/781  

PS 25/18 Ymse   
 
 
 

PS 12/18 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Vedtak 
 
Innkalling og sakliste vart godkjent utan merknader. 
 

PS 13/18 Godkjenning av møtebok frå forrige møte 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokollen frå møte i utval for kultur, idrett og regional utvikling 23.01.2017 vart godkjent utan 
merknader. 
 



PS 14/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
I samband med RS 12/18 «Svar til PS 156/17 Ymse KIRU 5.12.2017 Spelemidlar til fleirbrukshall» 
kommenterte May Eva Sandvik (H) bruken av fleirbrukshallen i Lindås. Olav Kvinge (H) sette på vegner 
av H fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«PS 110/16 i utval for kultur, idrett og regional utvikling: 
Er tildeling av tippe- (spille)midler til kultur og idrettsformål til «Storstova» i Lindås i tråd med 
vilkårene/retningslinjene?» 

 
Røysting  
Kvinge sitt forslag vart  samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
RS 11 og 13/18 vart tekne til orientering. 
 

PS 15/18 Kommuneplanen sin arealdel i Austrheim kommune 2017-2027. Andre 
gongs høyring. 

Forslag til vedtak 
 
1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vurderer arealdelen til kommuneplanen som eit tenleg 

styringsreiskap for Austrheim kommune, med tydelege føresegner, planskildring og plankart. 
 

2. Utval for kultur, idrett og regional utvikling viser til Regional plan for attraktive senter i Hordaland, og 
ber om at sentrumsutstrekning og føresegn om handel vert innarbeidd i kommuneplanen. Regional 
føresegn har direkte rettsverknad for kommunar og private utbyggjarar, og må difor innarbeidast i  
kommuneplan. Det er knytt motsegn til dette punktet. 
 

3. Utval for kultur, idrett og regional utvikling viser til vedtakspunkt ved første gongs høyring om 
bustadbygging ved Vardetangen (B40), Ervikane (B42) og Utkilen (B43, B44), og rår på nytt Austrheim 
kommune til ta desse områda ut av planforslaget. Områda ligg usentralt til og kjem i konflikt med miljø- 
og landskapsverdiar.  
 

4. Utval for kultur, idrett og regional utvikling meiner det nye forslaget om bustadareal på Toftegård (B45) 
i for stor grad medfører negative konsekvensar for ålmenta og miljøverdiar. Det er ledige regulerte 
bustadtomter i nærleiken, dårleg vegtilkomst og arealet ligg langt frå service- og offentlege tilbod. 
Utvalet ber om at forslaget vert tatt ut av planforslaget.  Det er knytt motsegn til dette punktet. 
 

5. Utval for kultur, idrett og regional utvikling vil trekke frem verdiane i Øksnesmarka, i høve til friluftsliv, 
folkehelse, landskap, kulturminner og naturmangfald. Ny kunnskap sidan vedtak av gjeldande 
kommuneplan (2006) har ytterlegare forsterka desse verdiane. Det er difor viktig at kommunen veg 
næringsinteresser opp mot miljøomsyn og andre samfunnsinteresser. Bruk av Øksnesmarka som 
næringsområde er konfliktfylt i høve desse verdiane. Utvalet rår difor i frå å legge til rette for 
næringsareal (N18) i Øksnesmarka. 
 

6. Utvalet for kultur, idrett og regional utvikling rår kommunen til å ta inn føresegn som tydeleggjer 
behovet for sikker overvasshandtering i tettbygde strok der fortetting er ein av dei kommunale 
arealstrategiane. 
 

7. Utvalet for kultur, idrett og regional utvikling meiner at planen ikkje godt nok følgjer opp motsegnspunkt  
frå førre høyringsrunde. I tråd med dialog med kommunen, må følgjande punkt endrast i planen:  
 
I: Legg følgjande føresegn til § 3.2 Spreidd byggeområde (bustad, næringsbygg, fritidsbusetnad)  
«Alle nye tiltak i LNF-område med spreidd byggeområde skal sendast Hordaland fylkeskommune for 
vurdering av kulturminneinteresser og for å oppfylle undersøkingsplikta, jf. kulturminnelova §§ 3, 8 og 
9».  
 
 



II: Legg følgjande retningsline til § 4.2.5 Bevaring kulturmiljø (H570)  
«Ved utarbeiding av reguleringsplanar og gjennomføring av tiltak på enkeltobjekt eller område innafor 
omsynssone kulturmiljø skal kulturhistoriske verdiar takast vare på og sikrast varig vern»  
 
III: Legg inn bandlagt område (H730) i plankart for mellomaldekyrkjegard på Austrheim (askeladden id 
83830-4)  
 
Kommunen må legge følgjande føresegn til § 4.2.6 Bandlagt kulturminne (H730) 
mellomalderkyrkjegard id 83830-4: «Mellomalderkyrkjegarden er eit automatisk freda kulturminne. 
Innanfor mellomalderkyrkjegarden er gravlegging berre tillate i gravfelt som har vore i kontinuerleg 
bruk etter 1945. Gravfelt som ikkje har vore i bruk etter 1945 skal ikkje brukast til gravlegging eller 
andre inngrep.»  
 
«Alle inngrep i grunnen eller andre tiltak som kan verke inn på det automatisk freda kulturminnet er 
ikkje tillate utan etter dispensasjon frå kulturminnelova. Eventuell søknad om løyve til inngrep skal 
sendast rette kulturminnestyresmakt, Riksantikvaren, i god tid før arbeidet er planlagd sett i gang. 
Kostnader knytt til nødvendige undersøkingar og eventuelle arkeologiske utgravingar vert belasta 
tiltakshavar.» 
 

8. Utvalet for kultur, idrett og regional utvikling har følgjande særskilde merknader når det gjeld 
kulturminne: 

 Planlagt bustadområde B45 og planlagt næringsområde ved Øksnesmarka N18 har stort 
potensial for funn av arkeologisk kulturminne. Dette er ikkje tilfredsstillande dekt i 
konsekvensutgreiinga. 

 Vi saknar ei vurdering av konsekvensane nye byggeområde vil ha for den Indre farleia - 
kulturhistoriske landskap av nasjonale interesse. 

 Nokre nye byggjeområde bør ha plankrav for å ta tilstrekkeleg omsyn til kulturminneinteresse 
i den vidare prosess. Dette gjeld:  

o Bergsvika - tiltak 116 side 30 i KU - NA/SH  
o Austrheimsvågen - tiltak 118 side 38 i KU naust og småbåthamn  

 
9. Utval for kultur, idrett og regional utvikling meiner akvakultur i ikkje er godt nok ivaretatt i 

planframlegget frå Austrheim kommune. Det er knytt motsegn på følgjande punkt: 
 

 Akvakulturanlegget ved Øksneset må sikrast tilstrekkeleg areal og tilpassast faktisk 
plassering. 

 Føresegn knytt til regulering av maksimal produksjon på akvakulturområdet ved Trøvika vert 
teke ut av planen sidan dette er forhold som vert regulert i anna lovverk, der sektorlovverket 
har tildelings- og tilsynsansvar. 

 
10 Utval for kultur, idrett og regional utvikling har særlege merknader når det gjeld akvakultur: 

 Det bør gjerast unnatak i føresegn for at det på akvakulturanlegg kan gjerast alle typar 
endringar utan krav om reguleringsplan. 

 Det bør takast inn ei føresegn som sikrar utlegging av fortøyingar i område for ferdsel i 
Hoplandsosen. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Utval for kultur, idrett og regional utvikling utset saka og ber om synfaring i Austrheim kommune 
– med særleg fokus på punkt 3, 4 og 5 i fylkesrådmannen sitt framlegg.» 

 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling utset saka og ber om synfaring i Austrheim kommune – med 
særleg fokus på punkt 3, 4 og 5 i fylkesrådmannen sitt framlegg. 
 



PS 16/18 Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Geir Angetveit (V) sette på vegner av V, H, Frp, MDG, KrF, Sp og A fram slikt forslag: 
 

«Temaplanen vert sendt på høyring.» 
 
Geir Angetveit (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Temaplanen må kommentera  
 Utfordringa med monokultur og artsmangfald.  
 Dyr skal haldast i miljø som gir god livskvalitet, og funksjonsfriske dyr skal vere ein 

føresetnad for all vekst i dyrehold i fylket. Dyr har ein eigenverdi, og handtering av dyr skal 
skje med omsorg og respekt for dyra sin eigenart. 

 Det må kommenterast korleis ein kan integrera produksjon av fornybar fôrproduksjon til havs 
saman med landbruket. 

 Nortura ønskjer auke i storfeproduksjonen nasjonalt i grovfôrområda. Med 2500 dyr per år.  
o Er det å flytta dagens produksjon over i andre område, eller samla auke i 

produksjonen? Korleis går indikasjonsmål om auken i kjøtproduksjonen overeins 
med klimamål om folkehelsemål om reduksjon av inntak av raudt kjøt? 

 Innsatsmål for produksjon av grønsaker må også innarbeidast. Det vert kommentert i planen 
som eit potensial, men lite meir. 

 Korleis stillar dyrevernsorganisasjonar seg til ny teknologi som støthalsband på sau og 
andre utfordringar i planen.  

 Klimamål i planen er utdatert, Noreg har sett mål om å bli klimanøytral innan 1. januar 2030, 
ikkje 2050.» 

 
Røysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster og fall. 
Angeltveit sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Angeltveit sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Temaplanen vert sendt på høyring. 
 
  



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Elizabeth Toft Erichsen (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Temaplanen vert sendt på høyring.» 
 
Elizabeth Toft Erichsen (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Temaplanen må kommentera  
 Utfordringa med monokultur og artsmangfald.  
 Dyr skal haldast i miljø som gir god livskvalitet, og funksjonsfriske dyr skal vere ein 

føresetnad for all vekst i dyrehold i fylket. Dyr har ein eigenverdi, og handtering av dyr skal 
skje med omsorg og respekt for dyra sin eigenart. 

 Det må kommenterast korleis ein kan integrera produksjon av fornybar fôrproduksjon til havs 
saman med landbruket. 

 Nortura ønskjer auke i storfeproduksjonen nasjonalt i grovfôrområda. Med 2500 dyr per år.  
o Er det å flytta dagens produksjon over i andre område, eller samla auke i 

produksjonen? Korleis går indikasjonsmål om auken i kjøtproduksjonen overeins 
med klimamål om folkehelsemål om reduksjon av inntak av raudt kjøt? 

 Innsatsmål for produksjon av grønsaker må også innarbeidast. Det vert kommentert i planen 
som eit potensial, men lite meir. 

 Korleis stillar dyrevernsorganisasjonar seg til ny teknologi som støthalsband på sau og 
andre utfordringar i planen.  

 Klimamål i planen er utdatert, Noreg har sett mål om å bli klimanøytral innan 1. januar 2030, 
ikkje 2050.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (V) for Erichsen sitt 
forslag. 
Erichsen sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 

 

PS 17/18 Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland  2018 
-2019 

Forslag til innstilling 
  
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
  



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
 

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018. 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg 1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9,0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018. 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 



PS 18/18 Fråsegn til Byutredning for Bergen 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet merkar seg at utgreiinga viser at nullvekstmålet er oppnåeleg, mens ambisjonane til 

Bergen kommune om 10 % reduksjon i biltrafikken innan 2020 og 20 % reduksjon innan 2030 er 
innafor rekkjevidde. 
 

3. Fylkesutvalet vil framheve at bygging av ny infrastruktur aleine ikkje er nok for å nå nullvekstmålet, 
men at det må bli kombinert med restriktive tiltak. Fylkesutvalet vil likevel understreke at kompakt 
arealbruk og satsing på infrastruktur for kollektiv, sykkel og gange er naudsynt for å oppretthalde 
mobiliteten i befolkninga. 
 

4. Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
rammer til drift og vedlikehald i framtida. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag : 
 

«Føye til ordet «statlege» i punkt 4, siste setning (endringa er markert med understrekning): 
 
Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
statlege rammer til drift og vedlikehald i framtida.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen sitt punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen sitt punkt 4 fekk ingen røyster og fall. 
Håland sitt forslag punkt 4 fekk 8 røyster (A, KrF, Sp, V) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet merkar seg at utgreiinga viser at nullvekstmålet er oppnåeleg, mens ambisjonane til 

Bergen kommune om 10 % reduksjon i biltrafikken innan 2020 og 20 % reduksjon innan 2030 er 
innafor rekkjevidde. 
 

3. Fylkesutvalet vil framheve at bygging av ny infrastruktur aleine ikkje er nok for å nå nullvekstmålet, 
men at det må bli kombinert med restriktive tiltak. Fylkesutvalet vil likevel understreke at kompakt 
arealbruk og satsing på infrastruktur for kollektiv, sykkel og gange er naudsynt for å oppretthalde 
mobiliteten i befolkninga. 
 



4. Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
statlege rammer til drift og vedlikehald i framtida.  

 

PS 19/18 Innspel til kulturmeldingen 

Forslag til vedtak 
 
1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling slutter seg til innspel til kulturmeldinga slik det ligg føre i  

saka. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Beate Husa (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Utstillingshonorar til kunstnarar er eit verkemiddel som har vore testa ut dei seinare år, og dette 
er ein tematikk som bør drøftast i den nye kulturmeldinga.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Husa sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Utval for kultur, idrett og regional utvikling sluttar seg til innspel til kulturmeldinga slik det ligg føre i 

saka. 
 

2. Utstillingshonorar til kunstnarar er eit verkemiddel som har vore testa ut dei seinare år, og dette er 
ein tematikk som bør drøftast i den nye kulturmeldinga. 

 

PS 20/18 Revidering av innretting av kunstnarstipend 

Forslag til vedtak 
 
1. Det skal tildelast 12 utviklingsstipend á 30 000 kroner. 

 
2. Det skal tildelast minst eitt stipend til kvar kunstform om søkjarmenga er tilstrekkeleg. Vidare skal 

fordelinga mellom kunstartane av stipend gjerast på grunnlag av søkjartal for dei ulike kunstartane, 
geografi og tidlegare tildelte stipend. 
 

3. Utval for kultur, idrett og regional utvikling slutter seg elles til innretting og kriteria for 
Kunstnarstipend slik dei ligg føre i vedlegget til saka. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Det skal tildelast 12 utviklingsstipend á 30 000 kroner. 

 
2. Det skal tildelast minst eitt stipend til kvar kunstform om søkjarmenga er tilstrekkeleg. Vidare skal 

fordelinga mellom kunstartane av stipend gjerast på grunnlag av søkjartal for dei ulike kunstartane, 
geografi og tidlegare tildelte stipend. 
 

3. Utval for kultur, idrett og regional utvikling slutter seg elles til innretting og kriteria for 
Kunstnarstipend slik dei ligg føre i vedlegget til saka. 

 



PS 21/18 Ny søknadsordning for elitekorps - innretting og kriteria 

Forslag til vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling slutter seg til innretting og kriteria for ny søknadsordning for 
elitekorps slik dei ligg føre i vedlegget til saka. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Sara Hamre Sekkingstad (Sp) sette på vegner av Sp, A og KrF fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte. Utval for kultur, idrett og regional utvikling ber om at forslag til 
tildeling av reisestøtte vert innlemma i kriteria.» 

 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
Sekkingstad sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett til neste møte. Utval for kultur, idrett og regional utvikling ber om at forslag til tildeling av 
reisestøtte vert innlemma i kriteria. 
 

PS 22/18 Arrangementstilskot til nasjonale og internasjonale meisterskap 2018 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet gir arrangementstilskot til følgjande internasjonale meisterskap for 2018; 
 
Norges Håndballforbund Region Vest Kr. 30.000,- 
Voss kroppsfykarlag Kr. 50.000,- 

 
Tilskota vert tildelt frå Fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1.734.000. 
Budsjettet vert endra slik;  
 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 80.000. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 80.000. 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet gir arrangementstilskot til følgjande internasjonale meisterskap for 2018; 
 
Norges Håndballforbund Region Vest Kr. 30.000,- 
Voss kroppsfykarlag Kr. 50.000,- 

 
Tilskota vert tildelt frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1.734.000. 
Budsjettet vert endra slik;  
 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 80.000. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 80.000. 
 
  



PS 23/18 Fullmakter på kultur- og idrettsområdet 2018 

Forslag til vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling gir fylkesrådmannen fullmakt til å fordele/disponere tilskota 
innan idrett og friluftsliv i følgjande postar etter dei føringane som ligg i saka:  
 
1. Post 400.410: Fylkespremiar kr 50.000  

 
2. Post 400.420:  

a. Støtte til regionale arrangement for menneske med nedsett funksjonsevne - psykiatri/rus og 
psykisk utviklingshemma/ partnerskap for folkehelse, kr 500.000  

b. Konferansar/ kompetanse knytt til aktivitets- og anleggsutvikling i kommunar og 
organisasjonar, kr 233.000 
 

3. Post 400.720 – dei tre budsjettpostane knytt til internasjonal kulturarbeid og –samarbeid: 
a. Internasjonalt kultursamarbeid, kr 185 000  
b. Juleprosjekt Orknøyene, Edinburgh og Cardiff, kr 180 000 
c. Kulturavtale Basse-Normandie, kr 214 000  

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling gir fylkesrådmannen fullmakt til å fordele/disponere tilskota 
innan idrett og friluftsliv i følgjande postar etter dei føringane som ligg i saka:  
 
1. Post 400.410: Fylkespremiar kr 50.000  

 
2. Post 400.420:  

a. Støtte til regionale arrangement for menneske med nedsett funksjonsevne - psykiatri/rus og 
psykisk utviklingshemma/ partnerskap for folkehelse, kr 500.000  

b. Konferansar/ kompetanse knytt til aktivitets- og anleggsutvikling i kommunar og 
organisasjonar, kr 233.000 
 

3. Post 400.720 – dei tre budsjettpostane knytt til internasjonal kulturarbeid og -samarbeid: 
a. Internasjonalt kultursamarbeid, kr 185 000  
b. Juleprosjekt Orknøyene, Edinburgh og Cardiff, kr 180 000 
c. Kulturavtale Basse-Normandie, kr 214 000  

 

PS 24/18 Saksframlegg om tilskot til sogelag/historielag og lokalhistorisk arbeid. 
Revidering av retningsliner 

Forslag til vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek reviderte retningsliner for tilskotsordninga til 
sogelag/historielag og lokalhistorisk arbeid slik dei ligg føre i saka. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Utval for kultur, idrett og regional utvikling vedtek reviderte retningsliner for tilskotsordninga til 
sogelag/historielag og lokalhistorisk arbeid slik dei ligg føre i saka. 
 



PS 25/18 Ymse 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Orienteringar: 

 Dagleg leiar Kristin Helle-Valle presenterte Litteraturhuset 
 Dagleg leiar Helene Ødven frå Bergen og Hordaland Turlag orienterte om «Turisthytte på 

Trolltunga og berekraftig utvikling av reiselivet/naturen» 
 
Utvalsleiaren gjorde framlegg om at møte i utval for kultur, idrett og regional utvikling 23. oktober vert 
flytta til 22. oktober 2018. Dette på grunn av møtekollisjon med plankonferansen 23. og 24. oktober 2018. 
Utvalet slutta seg til dette. 
 
Utvalsleiaren orienterte om brev vedkomande Skakkesenteret. 


